
PROTOKÓŁ NR 44/22 Z POSIEDZENIA KOMISJI 

DS. INFRASTRUKTURY I ŚRODOWISKA, KTÓRE ODBYŁO SIĘ 

W DNIU 13 GRUDNIA 2022 ROKU Z WYKORZYSTANIEM ŚRODKÓW 

POROZUMIEWANIA SIĘ NA ODLEGŁOŚĆ 

Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Środowiska Artur Maligłówka 

na podstawie listy obecności (załącznik nr 1) stwierdził prawomocność 

obrad – obecnych 8 radnych. Po czym przystąpił do realizacji 

następującego porządku obrad: 

1) opiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Powiatu:  

a) w sprawie planu pracy Rady Powiatu Tarnogórskiego na 2023 rok 

(druk nr 59/2022), 

b) w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu 

Tarnogórskiego na 2023 rok (druk nr 60/2022), 

2) sprawy bieżące. 

Ad 1a) 

Przewodniczący Komisji poprosił o wyrażenie opinii do projektu uchwały 

w sprawie planu pracy Rady Powiatu Tarnogórskiego na 2023 rok. 

Wyniki głosowania: obecnych – 8, „za” – 8, „przeciw” – 0, „wstrzymało 

się” – 0, nie głosowało – 0. Komisja wydała opinię pozytywną. 

Ad 1b) 

Przewodniczący Komisji poprosił o wyrażenie opinii do projektu uchwały 

w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu 

Tarnogórskiego na 2023 rok. 

Wyniki głosowania: obecnych – 8, „za” – 8, „przeciw” – 0, „wstrzymało 

się” – 0, nie głosowało – 0. Komisja wydała opinię pozytywną. 
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Ad 2) 

Radny Adam Chmiel zapytał o akcję zima, w weekend było pierwsze 

uderzenie zimy, na drogach powiatowych nie były widoczne piaskarki 

i pługi, czy była uruchomiona akcja, jeździło się fatalnie, śnieg padał non 

stop. Czy pojazdy mają zainstalowane nadajniki GPS.  

Daniel Dygudaj dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych (ZDP) powiedział, 

że akcja była uruchomiona,  firmy działały zgodnie z umową. W obecnie 

podpisanych umowach związanych z akcją zima nie ma  wymogu aby 

pojazdy posiadały nadajniki GPS. W kolejnych postępowaniach 

przetargowych będzie wpisany wymóg posiadania nadajników GPS. 

Zwrócił uwagę na to, że nadajnik GPS pokaże jedynie, że samochód 

przejechał, a nie wskaże czy posypuje jezdnię albo czy pług jest 

opuszczony. Przydałaby się jeszcze kamera, która monitoruje czy jest np. 

spuszczony pług, ale pewnie nie będzie na to stać ZDP, aby były takie 

obostrzenia zawarte w specyfikacji.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że w zeszłym roku radni zgłaszali 

problemy z odśnieżaniem gdy droga powiatowa prowadziła przez dwie 

gminy, tak było np. między Rybną a Miedarami, w jednej gminie droga 

była odśnieżona w drugiej nie, czy to można jakoś rozwiązać.  

Dyrektor ZDP powiedział, że są różni wykonawcy i jeżdżą o różnym czasie.  

Andrzej Prochotta zastępca dyrektora ZDP powiedział, że w tym i zeszłym 

roku tego typu sprawę na ul. Bytomskiej w Miedarach i Połomi zgłaszał 

radny Krok. Firma obsługująca drogi w gminie Tworóg ma zgłoszone, 

że ma dojeżdżać do ul. 1-go maja w Miedarach, dostali pouczenie i jeśli 

sytuacja się powtórzy to zgodnie z umową będą płacić kary umowne.  

Radny Adam Chmiel powiedział, że wczoraj od godziny 16:00 do 22:00 

jeździł po drogach powiatowych w Tarnowskich Górach, Miasteczku 

Śląskim i gminie Tworóg i w tym czasie nie zauważył pługa na tych 

drogach. Zdaje sobie sprawę, że padało i warunki były trudne ale tego 
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sprzętu na drodze nie było widać. Być może ten sprzęt raz przejechał i to 

było wszystko, prosi dyrektora aby sprawdzić jak długo pługu jeździły. 

„Nie czepia się” stanu dróg, tylko tego, że nie było widać jeżdżącego 

sprzętu.  

Radny Dariusz Wysypoł powiedział, że nie zgodzi się z dyrektorem ZDP 

ponieważ wiele gmin od lat wymaga od wykonawców aby pługi miały 

nadajniki GPS, sygnalizację opuszczenia pługu oraz sygnalizację czy droga 

jest posypywana. Wielokrotnie mówił, że dziwi się że ZDP nie chce podjąć 

takiej próby. Wystarczy porozmawiać z gminami i skorzystać z ich 

doświadczeń. To powinno być już dawno stosowane. W jaki sposób praca 

jest odbierana, przecież inspektor nie będzie jeździł za każdym razem.  

Nie zgodzi się z twierdzeniem, że te elementy podniosą znacząco koszty 

przetargu. Jest większa kontrola nad wykonawcą, może wykonawcy się 

tego boją, ale powinno być to już dawno zastosowane.  

Dyrektor ZDP powiedział, że zgadza się z radnym Wysypołem, nie zna 

wszystkich rozwiązań technicznych więc dziękuje za podpowiedź. Dodał, 

że nie boi się wykonawców, nie boi się wpisać tego do specyfikacji. Teraz 

ma czas na to aby rozeznać jakie są możliwości techniczne, aby też nie 

wpisać czegoś co zablokuje możliwość rozstrzygnięcia postępowania na 

rok następny i kolejne lata. 

Radna Krystyna Trzęsiok przedstawiła problemy zgłaszane na sesji Rady 

Gminy Zbrosławice. Lampy znajdujące się przy ścieżce rowerowej 

w Laryszowie są pochylone. Czy wykonawca ścieżki rowerowej w ramach 

gwarancji powinien je naprawić. Następnie pytano o to czy Zarząd Powiatu 

zwiększył kwotę przeznaczoną na budowę ul. Mikulczyckiej 

w Świętoszowicach. Dodała, że poproszono, aby podać harmonogram prac 

remontowych, które mają być prowadzone na drogach powiatowych 

w gminie Zbrosławice.  

Dyrektor ZDP powiedział, że trzeba sprawdzić kwestie związane z lampami 

ponieważ zasadniczo ZDP nie zajmuje się oświetleniem przy drogach. 
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Po zakończeniu inwestycji zadanie powinno być w teorii przekazane 

gminie.  

Radny Paweł Mrachacz zabrał głos w sprawie montażu nadajników GPS 

na samochodach odśnieżających drogi. Następnie zgłosił wniosek, 

aby Komisja ds. Infrastruktury i Środowiska odbywała się w siedzibie 

Starostwa Powiatowego.  

Przewodniczący Komisji poinformował, że stan zagrożenie epidemicznego 

na chwile obecną obowiązuje tylko do 31 grudnia br. Jeśli nie zostanie 

przedłużony to Komisja  „z automatu” będzie odbywać się stacjonarnie. 

Zgodnie z art. 15 zzx ust. 1 ustawy z dnia 2 marca 2020 roku 

o szczególnych rozwiązaniach związanych z  zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 

wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz. U. poz. 374 z późn. zm.) 

w okresie obowiązywania stanu zagrożenia epidemicznego albo stanu 

epidemii organy stanowiące jednostek samorządu terytorialnego mogą 

zwoływać i odbywać obrady z wykorzystaniem środków porozumiewania 

się na odległość i Komisja z tej możliwości korzystała.   

Radny Dariusz Wysypoł zauważył, że Komisja wypowiedziała się już w tym 

temacie.  

Po dyskusji, przewodniczący Komisji podał pod głosowanie wniosek 

radnego Pawła Mrachacza. 

Wyniki głosowania: obecnych 8, „za” – 2, „przeciw” – 6, „wstrzymało się” 

– 0, nie głosowało – 0. Wniosek nie został przyjęty. 

Porządek posiedzenia Komisji został wyczerpany. Na tym zakończono 

posiedzenie Komisji. 

Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Środowiska 

(-) Artur Maligłówka 
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